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Ad 1. 
 

 Komisja zapoznała się z wynikami audytu zleconego przez Ministerstwo Edukacji Narodowej 

w Instytucie Rozwoju Języka Polskiego im. świętego Maksymiliana Marii Kolbego.  

Sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji Narodowej Joanna Mucha poinformowała 

o stwierdzonych nieprawidłowościach w zarządzaniu instytucją, które skłoniły resort do 

zmiany kierownictwa oraz do powołania nowego zarządu. Nieprawidłowości dotyczyły m.in. 

braku polityki rachunkowości, zawieranych umów, zatrudnienia bez konkursu dyrektora 

i wicedyrektora, wypłacania dyrektorowi niezgodnego z ustawą wynagrodzenia, a także 

procedury naboru i rozliczania wniosków konkursowych. Obecnie instytut ma nowe 

kierownictwo i jego sytuacja prawna została uregulowana. 

Nad informacją przeprowadzono dyskusję.  

W trakcie dyskusji senatorowie dopytywali o szczegóły związane z działalnością instytutu 

w okresie objętym audytem. 

Porządek posiedzenia: 

 1. Informacja ministra edukacji narodowej o wynikach audytu przeprowadzonego w Instytucie 

Rozwoju Języka Polskiego im. świętego Maksymiliana Marii Kolbego. 

2. Informacja Instytutu Rozwoju Języka Polskiego im. świętego Maksymiliana Marii Kolbego 

o bieżącej i planowanej działalności. 

 

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Bogdan Borusewicz. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Halina Bieda, Adam Bodnar, Bogdan Borusewicz, Jerzy Fedorowicz, Beniamin Godyla, 

Stanisław Gogacz, Tomasz Grodzki, Władysław Komarnicki, Ryszard Majer, Andrzej 

Pająk, Janina Sagatowska, Małgorzata Sekuła-Szmajdzińska, Kazimierz Michał 

Ujazdowski, Piotr Woźniak, Alicja Zając, Wojciech Ziemniak, 

 

 
goście, m.in.: 

 
Ministerstwo Edukacji Narodowej: 

sekretarz stanu Joanna Mucha ze współpracownikami, 

Instytut Rozwoju Języka Polskiego im. świętego Maksymiliana Marii Kolbego: 

dyrektor Urszula Starakiewicz-Krawczyk ze współpracownikiem. 

 



 

 

Zastępca przewodniczącego komisji Kazimierz Michał Ujazdowski przypomniał, że 

w ubiegłej kadencji większość senacka opowiedziała się przeciwko powołaniu instytutu, zaś 

przewodniczący komisji Bogdan Borusewicz wyraził wątpliwość, czy w związku ze  

stwierdzonymi nieprawidłowościami instytut nie powinien zostać zlikwidowany. 

Ad 2. 
 

 Dyrektor Instytutu Rozwoju Języka Polskiego im. świętego Maksymiliana Marii Kolbego 

Urszula Starakiewicz-Krawczyk poinformowała komisję o zadaniach tej placówki oraz 

o planowanych inicjatywach. Instytut powołano 15 grudnia 2022 r., jego celem jest wspieranie 

rozwoju języka polskiego z granicą, w tym m.in. szkół i przedszkoli oraz organizacji 

polonijnych. Instytut udziela również dotacji na organizację wypoczynku dzieci i młodzieży. 

Oprócz bieżących konkursów dotacyjnych planowana jest realizacja dwóch wieloletnich 

programów: „Śpiewająca Polonia” oraz „Akademia Młodego Lidera”. 

Nad informacją przeprowadzono dyskusję.  

W trakcie dyskusji przewodniczący komisji Bogdan Borusewicz poprosił o informacje 

dotyczące organizacji konkursów na dofinansowanie szkół polonijnych oraz o listę 

beneficjentów zakończonych konkursów. 
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